

INSTRUCTIONS FOR USE

NPN 80016262

TOPICAL ANESTHETIC GEL 20% BENZOCAINE

Store at 59°F - 77°F (15°C - 25°C)

LolliCaine is a flavored topical anesthetic gel featuring rapid onset, no systemic absorption, and 15-minute duration. LolliCaine is packaged in single-dose LolliPacks for maximum asepsis and ease of use. LolliPacks are also ideal to give to patients for take-home, postoperative topical pain relief. Each LolliPack® unit contains one unit dose of LolliCaine gel plus swab applicator.

USUAL DOSAGE: Adults – For oral mucosal use only as directed by the dentist.

TO USE: Remove one LolliCaine unit from the 8 unit tray. Slowly peel back the lid, exposing the cotton swab applicator and unit dose well of LolliCaine gel. Dip swab applicator and apply gel to mucosa or gingival soft tissue. Wait 1 minute or until patient feels numb before starting needle injection or other procedure. After treatment, patient may be given one or more LolliPacks to treat post-operative pain or discomfort.

ACTIVE INGREDIENT:

Benzocaine 20%

INACTIVE INGREDIENTS:

PEG-8, PEG-75, sodium saccharin, Mint flavor – Blue #1 and Yellow #10, Cherry flavor – Red # 33, Bubble Gum flavor – Red #3, Piña Colada flavor – NA (no Dyes)

WARNING: For professional use only. Should be used with caution in patients with a known history of hyper-sensitivity to benzocaine and p-aminobenzoate compounds. May cause eye irritation. Do not take internally. May cause skin irritation. Keep out of reach of children. Wash thoroughly after handling. Stop use and consult a health-care practitioner if the following symptoms appear: weakness, confusion, headache, difficulty breathing and/or pale, gray or blue colored skin as these may be signs of methemoglobinemia, a rare disorder, which may appear up to 2 hours after use. Do not use if allergic to benzocaine or other ingredients in the product. Use smallest amount possible to achieve desired result. Avoid contact with eyes; if this happens, rinse thoroughly with water.

ADVERSE REACTIONS: All medicines may cause side effects, but many people have no, or minor, side effects. No COMMON side effects have been reported with benzocaine gel. Seek medical attention right away if any of these SEVERE side effects occur: Severe allergic reactions (rash; hives; itching; difficulty breathing; tightness in the chest; swelling of the mouth, face, lips, or tongue); mouth burning, irritation, redness, swelling, or tenderness; pale, gray or blue colored skin as these may be signs of methemoglobinemia, a rare disorder, which may appear up to 2 hours after use. This is not a complete list of all side effects that may occur. If you have questions about side effects, contact your health care provider.

MODE D'EMPLOI

NPN 80016262

GEL ANESTHÉSIQUE TOPIQUE LOLLICAINE AVEC BENZOCAÏNE À 20%.

Entreposer à 59°F - 86°F (15°C - 30°C)

LolliCaine est un gel anesthésique topique à déclenchement rapide, sans absorption systémique et d'une durée de 15 minutes. LolliCaine est emballé en LolliPacks d'unidoses pour une asepsie maximale et pour en faciliter l'utilisation. On peut donner les LolliPacks® aux patients pour apporter à la maison pour soulager la douleur postopératoire. Chaque unité LolliPack contient une unidose de gel LolliCaine avec un applicateur coton-tige.

POSOLOGIE HABITUELLE : Pour muqueuse buccale seulement, selon les instructions du dentiste.

UTILISATION : Retirer l'unité de LolliCaine du plateau de 8 unités. Peler lentement le couvercle en exposant le coton-tige et l'unidose de gel LolliCaine. Tremper le coton-tige et appliquer le gel à la muqueuse ou au tissu mou gingival. Attendre 1 minute ou jusqu'à ce que le patient ressente un engourdissement avant de commencer une injection ou toute autre procédure. Suite au traitement, le patient peut recevoir un ou deux LolliPacks pour traiter la douleur ou l'inconfort postopératoire.

INGRÉDIENT ACTIF :

Benzocaïne à 20 %

INGRÉDIENTS INACTIFS :

PEG-8, PEG-75, saccharine sodique, menthe – bleu # 1 et jaune # 10, cerise – rouge # 33, gomme à mâcher – rouge # 3, piña colada – S.O. (sans colorants)

AVERTISSEMENT : Devrait être utilisé avec précaution chez les patients ayant un historique connu d'hypersensibilité aux composés de benzocaïne et de paminobenzoate. Garder hors de la portée des enfants.

EFFETS INDÉSIRABLES : Tous les Médicaments peuvent provoquer des effets secondaires, mais beaucoup de gens pas, ou mineures, des effets secondaires. Pas effets secondaires communs ont été rapportés avec gel benzocaïne. Consulter un médecin immédiatement si un de ces effets secondaires graves se produisent: De graves réactions allergiques (éruption cutanée, urticaire, démangeaisons, difficulté à respirer, sensation, oppression dans la poitrine, enflure de la bouche, du visage, des lèvres ou de la langue), brûler la bouche, irritation, rougeur, enflure ou sensibilité. Si les symptômes suivants apparaissent, cessez de

l'utiliser et consultez un professionnel de la santé : faiblesse, confusion, maux de tête, difficulté à respirer et/ou peau devenant pâle, grise ou bleue, car il peut s'agir de signes de méthémoglobinémie, une maladie rare qui peut apparaître durant les 2 premières heures d'utilisation. Ce n'est pas une liste complète de tous les effets secondaires qui peuvent survenir. Si vous avez des questions sur les effets secondaires, communiquez avec votre fournisseur de soins de santé.